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Politikersvar til Line Barfod (Ø) om oversigt over andelen 
af miljømærker i København Kommunes (KK) indkøb 

Line Barfod (Ø) har den 15. august 2023 stillet følgende spørgsmål: 
 
Line Barfod har efterspurgt en ”Oversigt over, hvor stor en andel af de 
indkøbte varer i KK, der er miljømærkede (hvis det er muligt at lave 
trækket data fra indkøbssystemet – dvs. ikke ved en manuel 
gennemgang af indkøb)”. 
 
Økonomiforvaltningens svar 
Økonomiforvaltningen (ØKF) vurderer, at det på nuværende tidspunkt 
ikke er muligt at producere en retvisende oversigt over, hvor stor en 
andel af de indkøbte varer i KK, der er miljømærkede. Det skyldes, at der 
ikke er tilstrækkeligt data om miljømærker for en række 
indkøbsområder, og at der ikke er færdigudviklet en passende 
analysemetode. Udfordringer med datagrundlaget skyldes, at 
kommunens leverandører ikke altid leverer korrekt data samt, at 
behandlingen af den eksisterende data skal forbedres. Udfordringerne 
beskrives yderligere i indstillingen om ”Opdatering af Københavns 
Kommunes miljømærkeindsats for kommunens udbud og indkøb” 
 
ØKF har i 2023 arbejdet på at forbedre datagrundlaget for løbende at 
kunne føre statistik over miljømærkede varer og services i indkøb. Dette 
arbejde fortsætter, og det forventes, at der kan fremlægges en status på 
arbejdet med miljømærker i indkøb i den faste årlige orientering til ØU, i 
første halvår af 2024. Statistikken vil danne grund for at styre KK’s 
miljømærkeindsats strategisk. På den måde kan KK arbejde mere 
effektivt på miljømærkeområdet og fokusere ressourcerne på de 
områder af indkøbene, hvor der er størst potentiale til at fremme 
miljømærker i indkøb.  
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